
 
Valtuustoaloite liikkumisen lisäämisestä koulumatkojen yhteydessä 
 
Kunnanhallitus 30.09.2024 § 147  
  
 
 
Valmistelija Juho Pulkka, hallintojohtaja, puh. 040 533 1302 
 
 Valtuutettu Pasi Pitkänen jätti valtuustoaloitteen liikkumisen lisäämisestä 

koulumatkojen yhteydessä kunnanvaltuuston kokouksessa 16.9.2024 § 49. 
 
 Aloitteessaan valtuutettu Pitkänen esittää, että Kaavin kunnassa 

koulukyydit järjestetään lukuvuoden 2025-2026 alusta alkaen siten, että 
jättö- ja noutopysäkin ja koulun välimatkaksi tulee noin 500 metriä. Pitkänen 
esittää myös, että kunta suosittaa vahvasti taajamassa asuvia oppilaita 
kulkemaan koulumatkat joko jalan tai polkypyörällä. 

 
Vaikutusten arviointi  

 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja 

 
 
Päätösehdotus Kunnanhallitus merkitsee aloitteen tietoonsa ja lähettää sen valmisteltavaksi 

kasvun ja oppimisen toimialalle. Aloite on käsiteltävä 31.12.2024 mennessä. 
 
 
Päätös Esityksen mukaan. 
 
 
Toimenpiteet ja otteet palvelusihteeri / kasvun ja oppimimisen toimiala 
 toimialajohtaja / kasvun ja oppimisen toimiala 
 
 
Kunnanhallitus 10.12.2024 § 46    
2/00.01.03/2024    
 
 
Valmistelija Teemu Laasanen, rehtori-sivistysjohtaja 
 
 Liikunnalla on suuri merkitys lasten ja aikuisten terveyteen sekä 

hyvinvointiin. Liikunta ja fyysinen aktiivisuus lisäävät oppimiskykyä ja 
ihmisen kokonaisvaltaista hyvinvointia. Kaavin koululla on käytössä 
opetussuunnitelman mukainen tuntimäärä liikuntaa. Lisäksi on 
huomioitava, että monet oppiaineet pitävät sisällään erilaisia toiminnallisia 
elementtejä, joissa liikuntaa tapahtuu kuin huomaamatta. On myös 
korostettava, että Kaavin koulun oppilaat liikkuvat välituntisin erittäin 
aktiivisesti, koulun piha-alue ja pelikentät ovat jokaisena välituntina 
aktiivisessa käytössä. 

 
 Koulumatkojen osalta Kaavin koulun oppilaista noin puolet ovat 

koulukuljetuksen piirissä ja puolet kulkevat koulumatkansa itse. 
Koulukuljetuksen piirissä olevista oppilaista suurin osa kulkee 
kotiosoitteestaan kuljetuspisteelle, josta linja-auto tai taksi kuljettaa heidät 
Kaavin koulun pihaan. Kodin ja kuljetuspisteen väliset käveltävät matkat 
liikkuvat sadoista metreistä jopa noin kilometriin. 

 



 Valtuustoaloitteessa esitetty jättö- ja noutopysäkin siirto 500 metrin päähän 
koulun pihasta toisi monia haasteita koulumatkan lakisääteisiin 
aikasäännöksiin sekä koulun arkeen ja oppilaiden valvontaan. Koulun 
henkilökunnan tulisi olla vastassa jättö- ja noutopysäkillä, matkan varrella 
ja koulun pihalla. Lakisääteisten koulumatka-aikojen osalta olemme jo nyt 
tilanteessa, jossa matkaan käytettävä aika ei voi kasvaa.  

 
 Taajamassa asuvia Kaavin koulun oppilaita suositellaan liikkumaan 

koulumatkansa kävellen tai polkupyörällä, tämä lisää merkittävästi 
päivittäistä fyysistä aktiivisuutta.  

 
 Liikunnan ja fyysisen aktiivisuuden lisääminen pitää perustua 

vapaaehtoisuuden ja lasten omaan motivaatioon. Kouluna yritämme lisätä 
näitä liikuttamisen keinoja koulupäivän sisälle lukuvuodelle 2025-2026.  

 
 
Vaikutusten arviointi  

 
 
Esittelijä Rehtori-sivistysjohtaja 

 
 
Päätösehdotus Kasvun ja oppimisen lautakunta esittää kunnanhallitukselle ja edelleen 

valtuustolle, että Kaavin koulussa ei oteta käyttöön jättö- ja noutopysäkin 
siirtoa 500 metrin päähän koulun pihasta. Oppilaiden liikunnan ja fyysisen 
aktiivisuuden lisääminen pitää perustua vapaaehtoisuuteen ja oppilaiden 
omaan motivaatioon. Kaavin koulu pyrkii lisäämään oppilaiden liikuntaa 
muilla keinoilla koulupäivän aikana. Taajamassa asuvien oppilaiden 
suositellaan kulkemaan koulumatkansa jalkaisin tai pyöräillen. 

 
 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
 
Toimenpiteet ja otteet Kunnanhallitus, aloitteen tekijä 
 
  


